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La şedinţa ordinară a Consiliului Local al Municipiului Arad, care a avut loc în data de 

28.05.2009, au fost prezenţi 20 consilieri. Au absentat:dl.consilier Dorel Popa, dl.consilier Marius 
Ozarchevici, dl.consilier Tiberiu Dekany. Domnul consilier Ovidiu Bonca a sosit la şedinţă după supunerea 
la vot a punctului 4 de pe ordinea de zi.  

Preşedinte de şedinţă a fost domnul consilier Ovidiu Moşneag 
Au participat din partea executivului:dl.Gheorghe Falcă, Primarul Municipiului Arad, 

dna.viceprimar Geanina Pistru-Popa, dl.Bognar Levente,  viceprimar, dna.Doina Paul, Secretarul 
Municipiului Arad, dna.Claudia Macra, city manager al municipiului Arad, dl.Răzvan Popa, director 
executiv al Direcţiei Tehnice, Ioan Ignat, director executiv adjunct al Direcţiei Patrimoniu dl.Radu Drăgan, 
arhitect şef al municipiului Arad, dna.Claudia Grozavu, şef Serviciul Buget, dna.Mirela Szasz, şef Serviciul 
Urbanism, Construcţii şi Amenajarea Teritoriului, dl.Marian Teodor, şef Serviciul Investiţii, dna.Mărioara 
Trânc, consilier Direcţia Comunicare, dna.Florica-Mioara Popa, şef Serviciul Administrare Imobile, 
dra.Adriana Sobaru, şef Biroul Resurse Umane, dl.Sorin Munteanu, şef Serviciul Strategii Publice, 
dl.Corneliu Neamţiu, şef Birou Societăţi Comerciale, dna.Lilioara Stepănescu, şef Serviciul Administraţie 
Publică Locală, dna.Florina Ispas, consilier, dna.Carmen Popa, consilier, dna.Marinela Bejan, referent în 
cadrul aceluiaşi serviciu, dl.Adrian Vărşendan,  dna.Corina Drăghici, consilier Cabinet Primar.  

Alţi participanţi: 
 -cetăţeni participanţi la şedinţă, conform Legii nr.52/2003, privind Transparenţa Decizională: dl.Dan 
Artimon, reprezentantul Asociaţiei “Mişcarea Arădeană”; 
-alţii: dl.Cosmin Galu, Consilier Judeţean; 
-presa:Unatru Claudia-“Glasul Aradului”, Dana Mirea-“Observator Arădean”, Diana Mariş Costea-INFO 
TV, Csaba Papp-INFO TV, Claudia Adjudeanu-Arad Dialog Social(ADS), Georgiana Ţentea-“Flacăra 
Roşie”, Irhazi Janos-“Nyugati Jelen”. 
Publicitatea şedinţei a fost asigurată prin publicarea în site-ul Primăriei Municipiului Arad, prin afişare pe 
panoul de afişaj de la intrarea în Primăria Municipiului Arad, în data de 22 mai 2009 a Dispoziţiei nr.2.239 
din 22 mai 2009 a Primarului Municipiului Arad, prin comunicarea tuturor reprezentanţilor mass-media 
acreditaţi, în data de 22 mai 2009 a acestei dispoziţii,  cuprinzând data, ora, locul şedinţei şi ordinea de zi. 
La dosarul prezentei şedinţe sunt arhivate dovezi obiective în acest sens. 

Consilierii locali, primarul, viceprimarii, secretarul, precum şi toţi responsabilii din executiv au 
primit rapoartele  comisiilor de specialitate şi amendamentele formulate de consilieri. 

Convocarea şedinţei s-a asigurat prin înmânarea fiecărui consilier, în ziua de 22 mai 2009 a 
invitaţiei la şedinţă, cuprinzând data, ora şi locul desfăşurării acesteia, ordinea de zi. Documentele înscrise 
pe ordinea de zi au fost  înmânate, de asemenea,  în data de 16 aprilie 2009, în format electronic (CD) şi 
transmise prin poşta electronică. 
 

În continuare, am consemnat următoarele:  
 

(n.n. la începutul şedinţei s-a intonat Imnul de Stat al României). 
Dl.primar:-Bună-ziua. Aveţi în faţă ordinea de zi. În urma unor discuţii, retragem punctul 23 şi-l trimitem 
înapoi în comisii. Cu această retragere, supun la vot,  da şi Teodora doreşte sa completeze ceva. 
Dra.Hotăran T:-Da. Doresc să retragem punctul 32 de pe ordinea de zi, pentru că nu mai este de 
actualitate-Aradul,  la 90 de ani de administraţie românească. 



Dl.primar:-Teodora, fiind iniţiator, la fel ca şi Primăria, le retragem direct. Cu retragerea celor două 
puncte, supun votului dumneavoastră următoarea  
 

O R D I N E   D E   Z I: 
 

1. Proiect de hotărâre aprobarea execuţiei Bugetului General al Municipiului Arad pentru anul 2008-
iniţiativa primarului 

2. Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii nr.19/2009 privind repartizarea fondului de rulment al 
municipiului Arad, cu modificările şi completările ulterioare – iniţiativa primarului 

3. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al municipiului Arad pentru 
anul 2009 –iniţiativa primarului  

4. Proiect de hotărâre referitor la neexercitarea dreptului de preemţiune cu privire la    achiziţionarea unui 
imobil – iniţiativa primarului 

5. Proiect de hotărâre privind prima înscriere şi introducerea în baza de date, în proprietatea privată a 
municipiului Arad, a unui teren în suprafaţă de 45.485 mp. situat în municipiul Arad, str. Căpitan Ioan 
Fătu F.N. şi diminuarea unei suprafeţe de teren, de la 28.775 mp., la 19.247 mp., situat în municipiul 
Arad, str. Căpitan Ioan Fătu nr. 60. – iniţiativa primarului 

6. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea înscrierii unor servituţi de trecere,pentru imobilele situate în 
municipiul Arad, str. Unirii nr.19 şi B-dul Dragalina nr. 18. – iniţiativa primarului 

7. Proiect de hotărâre privind alipirea  şi dezlipirea  apartamentelor 1 şi 2 situate  în  municipiul Arad, 
Colonia UTA, vila 7- iniţiativa primarului 

8. Proiect de hotărâre privind dezlipirea unui imobil situat în municipiul Arad, str. Cetăţii- iniţiativa 
primarului 

9. Proiect de hotărâre privind dezlipirea unor imobile situate în municipiul Arad- iniţiativa primarului 
10. Proiect de hotărâre privind modificarea Statului de funcţii al Poliţiei Comunitare Arad, prin 

transformarea unor posturi în grad profesional superior, la terminarea perioadei de stagiu- iniţiativa 
primarului 

11. Proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcţii al aparatului de specialitate al Primarului 
Municipiului Arad – iniţiativa primarului 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea în avans a ajutorului cu titlu de subvenţii pentru acoperirea 
diferenţei de preţ şi tarif la energia termică livrată populaţiei către SC CET Arad SA- iniţiativa 
primarului 

13. Proiect de hotărâre privind avizarea tarifului pentru serviciile de canalizare-epurare mecanică prestate 
de S.C.  ”Compania de Apă Arad” S.A. pentru societăţile comerciale ce funcţionează în Zona 
Industrială Arad Vest –iniţiativa primarului 

14. Proiect de hotărâre privind modificarea Regulamentului de desfăşurare a activităţilor comerciale în 
municipiul Arad, aprobat prin Hotărârea nr.187 din 10 iulie 2006, republicată conform Hotărârii 
nr.290/2006 a Consiliului Local al Municipiului Arad – iniţiativa primarului 

15. Proiect de hotărâre privind atribuirea de denumire unei străzi noi din municipiul Arad  - iniţiativa 
primarului 

16. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea Studiului de Fezabilitate al obiectivului de investiţie: 
Amenajare treceri la nivel cu liniile de tramvai- iniţiativa primarului 

17. Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la emiterea unui Certificat de 
urbanism de întocmire a Planului Urbanistic Zonal în vederea construirii unui imobil Sp+P+1E+M ( 
funcţiunea de locuinţă ), beneficiar Burca Lidia, în municipiul Arad, B-dul V.Milea nr.28 – iniţiativa 
primarului 

18. Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului Urbanistic 
Zonal în vederea construirii unei locuinţe S+P+M, str. Orizontului 47 J, beneficiar Szabo Stefan- 
iniţiativa primarului 

19. Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului Urbanistic 
Zonal în vederea construirii a patru case unifamiliale P, S+P+M, S+P+1+M, str. Orizontului FN, 
beneficiari: Cosmin Eugen, Beleiu Remus, Cati Ioan, Turda Mariana – iniţiativa primarului 

20. Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului Urbanistic 
Zonal în vederea construirii unei locuinţe P, P+M, P+E+M, str. Orizontului 47, beneficiari Bogdan 
Cristian, Ciubotariu Flavius, Bozgau Dumitru, Mot Emil, Szabad Ioan- iniţiativa primarului 



21. Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului Urbanistic 
Zonal în vederea  construirii unei locuinţe colective P+2, beneficiar SC Nord Tecno  SRL, str.Cuza 
Vodă nr.42- iniţiativa primarului 

22. Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului Urbanistic 
Zonal în vederea construirii  unei locuinţe colective P+2,  beneficiar SC Nord Tecno  SRL, str. Grigore 
Alexandrescu nr.22- iniţiativa primarului 

23. Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului Urbanistic 
Zonal în vederea construirii unui bloc de locuinţe P+2E+M, beneficiar Pop Vasile, str. Fulgerului n.22- 
iniţiativa primarului- RETRAS DE PE ORDINEA DE ZI. 

24. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Zonă „Construire Locuinţă unifamilială în 
regim de înălţime P+M, amplasat în Arad, str.Libertăţii FN, jud.Arad, beneficiar Barany Aurica, proiect 
nr.17/2008, elaborat de SC Art Nova SRL, arh. RUR Feier Rodica”- iniţiativa primarului 

25. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Zonă „Construire casă familială în regim 
de înălţime P+M, amplasat în Arad, str.Orizontului FN, judeţul Arad, beneficiar Ciobanu Victor, proiect 
nr.6/2008, elaborat de SC Pro Urban, arh.RUR Şerban Elvira”- iniţiativa primarului 

26. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu „Locuinţă -3 apartamente  D+P+M 
Arad, str.Bagdazar nr.25/A, beneficiar Olaru Abel şi Gorgan Emilia, proiect nr.11/2008, elaborat de SC 
PROCONT’ SRL.” – iniţiativa primarului 

27. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu ”Construire Hala CIP tunning şi 
două case de locuit în regim de înălţime P +1E+M  amplasate în Arad, strada Spătarul Preda, nr.1/4, 
jud.Arad, beneficiar Sfat Alexandru Constantin, proiect nr.20/2007, elaborat de SC MSC Arhitectura 
&Design SRL, arh.R.U.R. Mircea Gheorghe Batcu”- iniţiativa primarului 

28. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu „Construire spaţiu comercial P”, 
Arad, str.Vişinului nr.56, proiect nr.110/2007, elaborat de S.C.PRO URBAN SRL, beneficiar Văcean 
Elena” – iniţiativa primarului 

29. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu „Construire locuinţe colective 
S+P+2E, str.Oituz nr.13, beneficiari Bărbulescu Horaţiu, proiect nr.118/2008, elaborat de SC Pro 
Arhitectura SRL Arad”-iniţiativa primarului 

30. Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu „Construire bloc S+P+2E+M, 
str.Oituz nr.214-216, beneficiar SC EDIGIO COM SRL, proiect nr.27/2007, elaborat de SC L&C Total 
Proiect SRL ”-iniţiativa primarului 

31. Proiect de hotărâre privind acordarea de pachete copiilor din municipiul Arad cu ocazia Sfintelor 
Sărbători ale Paştelui şi a celor de iarnă – iniţiativa consilierului local Teodora Hotăran 

32. Proiect de hotărâre privind  alocarea unei sume pentru organizarea concursului intraşcolar de pictură 
„Aradul la 90 de ani de administraţie românească” – iniţiativa consilierului local Teodora Hotăran-
RETRAS DE PE ORDINEA DE ZI. 

33. Proiect de hotărâre privind premierea cadrelor didactice din municipiul Arad cu prilejul Zilei 
Internaţionale a Profesorului – iniţiativa consilierului local Teodora Hotăran 

34. Proiect de hotărâre privind aprobarea subvenţionării cu 50% a creditelor ipotecare pentru achiziţionarea 
unei locuinţe – iniţiativa consilierului local Teodora Hotăran 

35. Proiect de hotărâre privind mandatarea Primarului Municipiului Arad pentru emiterea dipoziţiei cu 
privire la stabilirea consumului de carburanţi  pentru  parcul auto al Primăriei-iniţiativa primarului 

36. Raportul Anual privind Starea Economică, Socială şi de Mediu a Municipiului Arad pe anul 2008 
37. Informare privind activitatea operatorilor economici de sub autoritatea Consiliului Local al 

Municipiului Arad pentru luna mai şi principalele activităţi pentru luna iunie 2009. 
38. Informare  privind deplasarea aleşilor locali în misiuni oficiale. 
39. Diverse 

Cine este pentru? 
Unanimitate-19 consilieri prezenţi. 

Dl.primar:-Transfer conducerea şedinţei domnului preşedinte Moşneag. 
Dl.Moşneag O:-Bună-ziua. Primul punct pe ordinea de zi este  

1 
Proiect de hotărâre aprobarea execuţiei Bugetului General al Municipiului Arad pentru anul 2008 

-iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 



Cine este pentru? 
17 pentru 

2 abţineri(dl.Moisescu şi dl.Cristea)-19 consilieri prezenţi. 
2 

Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii nr.19/2009 privind repartizarea fondului de 
rulment al municipiului Arad, cu modificările şi completările ulterioare – iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-A fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? 

17 pentru 
2 abţineri(dl.Cristea şi dl.Moisescu)-19 consilieri prezenţi. 

3 
Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului de venituri şi cheltuieli al municipiului Arad 

pentru anul 2009 –iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Domnul Penzes, vă rog. 
Dl.Penzes I:-V-aş supune atenţiei trei amendamente: 
1. „Se majorează cu suma de 100 mii lei prevederile bugetare aprobate la Capitolul 54.02-„Alte servicii 
publice generale”, reprezentând evaluări imobiliare şi lucrări cadastrale şi se diminuează cu aceeaşi sumă 
rezerva bugetară”.  
Dl.Moşneag O:-Mulţumesc. Supun votului dumneavoastră acest amendament. 

Cine este pentru? 
17 pentru 

2 abţineri(dl.Cristea şi dl.Moisescu)-19 consilieri prezenţi. 
Dl.Moşneag O:-Mulţumesc. Următorul amendament. 
Dl.Penzes I:-Da. 
2.”Se introduce în programul de investiţii cu finanţare din bugetul local, la Capitolul 67.02.-S.F.-„Sală de 
gimnastică”, cu suma de 100 mii lei şi se diminuează corespunzător rezerva bugetară”.  
Dl.Moşneag O:-Mulţumesc. Supun amendamentul votului dumneavoastră 

Cine este pentru? 
17 pentru 

2 abţineri(dl.Moisescu şi dl.Cristea)-19 consilieri prezenţi. 
Dl.Penzes I:-Al treilea amendament:  
3.”Se majorează cu suma de 20 mii lei transferurile interne de la capitolul de sănătate pentru transportul 
de mobilier pentru Spitalul Clinic Judeţean Arad din Franţa în Arad şi se diminuează cu aceeaşi sumă 
rezerva bugetară”. 
Dl.Moşneag O:-Mulţumesc. Supun şi acest amendament votului dumneavoastră. 

Cine este pentru? 
18 pentru 

1 abţinere(dl.Moisescu)-19 consilieri prezenţi. 
Dl.Moşneag O:-Mulţumesc. Acum supun la vot proiectul de hotărâre, în ansamblu. 

Cine este pentru? 
17 pentru 

2 abţineri(dl.Cristea şi dl. Moisescu)-19 consilieri prezenţi. 
4 

Proiect de hotărâre referitor la neexercitarea dreptului de preemţiune cu privire la    achiziţionarea 
unui imobil – iniţiativa primarului 

(n.n. a intrat în sală domnul consilier Ovidiu Bonca-20 consilieri prezenţi).  
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 

Cine este pentru? 
18 pentru  

2 abţineri(dlCristea şi dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 
5 

Proiect de hotărâre privind prima înscriere şi introducerea în baza de date, în proprietatea privată a 
municipiului Arad, a unui teren în suprafaţă de 45.485 mp. situat în municipiul Arad, str. Căpitan 

Ioan Fătu F.N. şi diminuarea unei suprafeţe de teren, de la 28.775 mp., la 19.247 mp.,  



situat în municipiul Arad, str. Căpitan Ioan Fătu nr. 60-iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 

Cine este pentru? 
18 pentru 

2 abţineri(dl.Cristea şi dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 
6 

Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea înscrierii unor servituţi de trecere,pentru imobilele 
situate în municipiul Arad, str. Unirii nr.19 şi B-dul Dragalina nr. 18-iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 
Cine este pentru? 

18 pentru 
2 abţineri(dl.Cristea şi dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 

7 
Proiect de hotărâre privind alipirea  şi dezlipirea  apartamentelor 1 şi 2 situate  în  municipiul Arad, 

Colonia UTA, vila 7- iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 

Cine este pentru? 
18 pentru 

2 abţineri(dl.Cristea şi dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 
8 

Proiect de hotărâre privind dezlipirea unui imobil situat în municipiul Arad,  
str.Cetăţii-iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 
Cine este pentru? 

18 pentru 
2 abţineri(dl.Cristea şi dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 

9 
Proiect de hotărâre privind dezlipirea unor imobile situate în municipiul Arad- iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 
Cine este pentru? 

19 pentru 
1abţinere(dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 

10 
Proiect de hotărâre privind modificarea Statului de funcţii al Poliţiei Comunitare Arad,  

prin transformarea unor posturi în grad profesional superior,  
la terminarea perioadei de stagiu-iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 
Cine este pentru? 

Unanimitate-20 consilieri prezenţi 
11 

Proiect de hotărâre privind modificarea statului de funcţii al aparatului de specialitate  
al Primarului Municipiului Arad-iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 
Cine este pentru? 

18 pentru  
2 abţineri(dl.Cristea şi dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 

12 
Proiect de hotărâre privind aprobarea în avans a ajutorului cu titlu de subvenţii pentru acoperirea 

diferenţei de preţ şi tarif la energia termică livrată populaţiei către SC CET Arad SA 
- iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 
Cine este pentru? 

19 pentru 



1 abţinere(dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 
13 

Proiect de hotărâre privind avizarea tarifului pentru serviciile de canalizare-epurare mecanică 
prestate de S.C.  ”Compania de Apă Arad” S.A. pentru societăţile comerciale ce funcţionează în 

Zona Industrială Arad Vest –iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 

Cine este pentru? 
19 pentru 

1 abţinere(dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 
14 

Proiect de hotărâre privind modificarea Regulamentului de desfăşurare a activităţilor comerciale în 
municipiul Arad, aprobat prin Hotărârea nr.187 din 10 iulie 2006, republicată conform Hotărârii 

nr.290/2006 a Consiliului Local al Municipiului Arad – iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot. 

Cine este pentru? 
18 pentru 

2 abţineri(dl.Moisescu şi dl.Cristea)-20 consilieri prezenţi. 
15 

Proiect de hotărâre privind atribuirea de denumire unei străzi noi din municipiul Arad 
-iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Există un amendament aici, Da, poftiţi. 
Dl.Ţolea:-În comisia noastră am considerat oportun ca datorită faptului că domnul Constantin Grigore 
Dumitrescu este cunoscut ca şi Constantin Ticu Dumitrescu, strada să se numească aşa cum a fost el 
cunoscut, după numele său cunoscut de către români, deci, Constantin-Ticu Dumitrescu.  
Dl.Moşneag O:-Da, vă rog frumos, domnule Tabuia, aveţi cuvântul. 
Dl.Tabuia C:-Eu am votat împotrivă în comisie şi am două motive, în principiu. Primul dintre ele se referă 
la faptul că Ticu Dumitrescu nu a avut legături cu Aradul, de natură să îl onoreze într-o asemenea natură 
post-mortem. În al doilea rând, Constantin Ticu Dumitrescu, om politic, nu a avut nici o relaţie de susţinere 
foarte puternică, chiar în propriul partid. A fost, mai degrabă, un certăreţ, scandalagiu. În consecinţă, nu 
cred că ne onorează să atribuim numele său unei străzi din Arad. Mulţumesc.  
Dl.Moşneag O:-Dumneavoastră aveţi un amendament sau doar a fost o argumentaţie a votului pe care-l 
veţi da? 
Dl.Tabuia Ş:-Nu am nici un amendament. 
Dl.Moşneag O:-Bun. Supun votului dumneavoastră amendamentul colegului Ţolea.  

Cine este pentru? 
19 pentru  

1 abţinere(dl.Tabuia)-20 consilieri prezenţi. 
Dl.Moşneag O:-Supun la vot proiectul de hotărâre, în ansamblu. 

Cine este pentru? 
19 pentru 

1 abţinere(dl.Tabuia)-20 consilieri prezenţi. 
16 

Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea Studiului de Fezabilitate al obiectivului de investiţie:  
Amenajare treceri la nivel cu liniile de tramvai- iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-A fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot  
Cine este pentru? Da. Numai, rugămintea, înainte de a supune votului! 
Dl.Cristea C:-Nu ştiu, la mine în material nu apare nici o piesă desenată. Nici nu ştiu despre ce este vorba. 
Este foarte greu să identifici, în cadrul studiilor de fezabilitate un obiectiv, dacă nu avem măcar o piesă 
desenată. Este ca o sugestie pe viitor! 
Dl.Moşneag O:-Dumneavoastră ştiţi foarte bine că dacă participaţi la comisii, acolo primiţi planşele cu 
piese, cu… 
Dl.Cristea C:-Domnule Moşneag… 
Dl.Moşneag O:-Da, domnule Cristea! 



Dl.Cristea C:-De acord cu dumneavoastră! Dar se poate întâmpla să nu poţi participa la comisie. Ceea ce 
mi s-a întâmplat! 
Dl.Moşneag O:-Am înţeles.  
Dl.Criseta C:-De aceea mă şi abţin azi la hotărâri! A fost o propunere constructivă. Oricum, materialele 
trebuie să conţină şi piese desenate, ca parte integrantă a hotărârii.  
Dl.Moşneag O:-Sunt perfect de acord cu dumneavoastră, doar să nu se interpreteze că în cadrul comisiilor 
de specialitate nu a fost prezentat materialul. Atâta tot am vrut să evidenţiez! Am înţeles. Mulţumesc! 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? 
19 pentru 

1 abţinere(dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 
17 

Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la emiterea unui Certificat de 
urbanism de întocmire a Planului Urbanistic Zonal în vederea construirii unui imobil Sp+P+1E+M 

(funcţiunea de locuinţă), beneficiar Burca Lidia, în municipiul Arad, B-dul V.Milea nr.28 
-iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  
Cine este pentru? 

19 pentru 
1 abţinere(dl.Cristea)-20 consilieri prezenţi. 

18 
Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului 

Urbanistic Zonal în vederea construirii unei locuinţe S+P+M, str.Orizontului 47 J,  
beneficiar Szabo Stefan- iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  
Cine este pentru? 

19 pentru 
1 abţinere(dl.Cristea)-20 consilieri prezenţi. 

19 
Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului 

Urbanistic Zonal în vederea construirii a patru case unifamiliale P, S+P+M, S+P+1+M, str. 
Orizontului FN, beneficiari: Cosmin Eugen, Beleiu Remus, Cati Ioan, Turda Mariana 

-iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  

Cine este pentru? 
18 pentru 

2 abţineri(dl.Cristea şi dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 
20 

Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului 
Urbanistic Zonal în vederea construirii unei locuinţe P, P+M, P+E+M, str. Orizontului 47, 
beneficiari Bogdan Cristian, Ciubotariu Flavius, Bozgau Dumitru, Mot Emil, Szabad Ioan 

-iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  

Cine este pentru? 
18 pentru 

2 abţineri(dl.Cristea şi dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 
21 

Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului 
Urbanistic Zonal în vederea  construirii unei locuinţe colective P+2, beneficiar SC Nord Tecno  SRL, 

str.Cuza Vodă nr.42- iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  

Cine este pentru? 
18 pentru 

2 abţineri(dl.Cristea şi dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 



 
 

22 
Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului 

Urbanistic Zonal în vederea construirii  unei locuinţe colective P+2,  beneficiar SC Nord Tecno  SRL, 
str. Grigore Alexandrescu nr.22- iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  
Cine este pentru? 

19 pentru 
1 abţinere8dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 

23 
Proiect de hotărâre privind avizarea studiului de oportunitate referitor la întocmirea Planului 

Urbanistic Zonal în vederea construirii unui bloc de locuinţe P+2E+M, beneficiar Pop Vasile, str. 
Fulgerului n.22- iniţiativa primarului 

RETRAS DE PE ORDINEA DE ZI. 
24 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Zonă „Construire Locuinţă 
unifamilială în regim de înălţime P+M, amplasat în Arad, str.Libertăţii FN, jud.Arad, beneficiar 

Barany Aurica, proiect nr.17/2008, elaborat de S.C. Art Nova S.R.L., arh. RUR Feier Rodica” 
- iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  
Cine este pentru? 

Unanimitate-20 consilieri prezenţi. 
25 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Zonă „Construire casă familială în 
regim de înălţime P+M, amplasat în Arad, str.Orizontului FN, judeţul Arad, beneficiar Ciobanu 

Victor, proiect nr.6/2008, elaborat de SC Pro Urban, arh.RUR Şerban Elvira”- iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  

Cine este pentru? 
Unanimitate-20 consilieri prezenţi. 

26 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu „Locuinţă -3 apartamente  
D+P+M Arad, str.Bagdazar nr.25/A, beneficiar Olaru Abel şi Gorgan Emilia, proiect nr.11/2008, 

elaborat de SC PROCONT’ SRL.” – iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  

Cine este pentru? 
19 pentru 

1 abţinere(dl.Cristea)-20 consilieri prezenţi. 
27 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu ”Construire Hala CIP tunning 
şi două case de locuit în regim de înălţime P +1E+M  amplasate în Arad, strada Spătarul Preda, 

nr.1/4, jud.Arad, beneficiar Sfat Alexandru Constantin, proiect nr.20/2007, elaborat de SC MSC 
Arhitectura &Design SRL, arh.R.U.R. Mircea Gheorghe Batcu”- iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  
Cine este pentru? 

18 pentru 
2 abţineri(dl.Moisescu şi dl.Cristea)-20 consilieri prezenţi. 

28 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu „Construire spaţiu comercial 

P”, Arad, str.Vişinului nr.56, proiect nr.110/2007, elaborat de S.C.PRO URBAN SRL, beneficiar 
Văcean Elena”-iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  
Cine este pentru? 

18 pentru 



2 abţineri(dl.Moisescu şi dl.Cristea)-20 consilieri prezenţi. 
29 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu „Construire locuinţe colective 
S+P+2E, str.Oituz nr.13, beneficiari Bărbulescu Horaţiu, proiect nr.118/2008, elaborat de SC Pro 

Arhitectura SRL Arad”-iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  

Cine este pentru? 
18 pentru 

2 abţineri(dl.Moisescu şi dl.Cristea)-20 consilieri prezenţi. 
30 

Proiect de hotărâre privind aprobarea Planului Urbanistic de Detaliu „Construire bloc S+P+2E+M, 
str.Oituz nr.214-216, beneficiar SC EDIGIO COM SRL, proiect nr.27/2007, elaborat de SC L&C 

Total Proiect SRL ”-iniţiativa primarului 
Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun la vot.  

Cine este pentru? 
18 pentru 

2 abţineri(dl.Moisescu şi dl.Cristea)-20 consilieri prezenţi. 
31 

Proiect de hotărâre privind acordarea de pachete copiilor din municipiul Arad cu ocazia Sfintelor 
Sărbători ale Paştelui şi a celor de iarnă – iniţiativa consilierului local Teodora Hotăran 

Dl.Moşneag O:-Proiectul nu a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Supun proiectul de hotărâre 
votului dumneavoastră. 

Cine este pentru? 
2 pentru(dra.Hotăran şi dl.Căprar) 
2 împotrivă(dl.Şerb şi dl.Vlaicu) 
16 abţineri-20 consilieri prezenţi.  

32 
Proiect de hotărâre privind  alocarea unei sume pentru organizarea concursului intraşcolar de 

pictură „Aradul la 90 de ani de administraţie românească” 
-iniţiativa consilierului local Teodora Hotăran 

RETRAS DE PE ORDINEA DE ZI. 
33 

Proiect de hotărâre privind premierea cadrelor didactice din municipiul Arad cu prilejul Zilei 
Internaţionale a Profesorului – iniţiativa consilierului local Teodora Hotăran 

Dl.Moşneag O:-Nu a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor. Totuşi, înainte de a supune la vot proiectul 
de hotărâre, aş vrea să vă spun că nu a fost avizat favorabil din motive obiective. Deci, pe lege, discutând! 
Să nu se înţeleagă altfel. Supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? 
3 pentru(dra.Hotăran, dl.Căprar, dl.Moisescu)-20 consilieri prezenţi. 

3 abţineri(dl.Moşneag, dl.Cristea, dl.Manta) 
14 împotrivă-20 consilieri prezenţi. 

34 
Proiect de hotărâre privind aprobarea subvenţionării cu 50% a creditelor ipotecare pentru 

achiziţionarea unei locuinţe-iniţiativa consilierului local Teodora Hotăran 
Dl.Moşneag O:-La fel, nu a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor, întrucât, nu există temei legal. Supun 
votului dumneavoastră acest proiect de hotărâre.  

Cine este pentru? 
3 pentru(dl.Moisescu, dra.Hotăran, dl.Căprar) 

5 abţineri(dra.Cismaşiu, dl.Manta, dl.Bognar, dl.Biringer, dl. Cristea) 
12 împotrivă-20 consilieri prezenţi. 

35 
Proiect de hotărâre privind mandatarea Primarului Municipiului Arad pentru emiterea dipoziţiei cu 
privire la stabilirea consumului de carburanţi  pentru  parcul auto al Primăriei-iniţiativa primarului 

Dl.Moşneag O:-Proiectul a fost avizat favorabil în cadrul comisiilor de specialitate. 



Cine este pentru? 
18pentru 

2 abţineri(dl.Moisescu şi dl.Cristea)-20 consilieri prezenţi. 
36 

Raportul Anual privind Starea Economică, Socială şi de Mediu a Municipiului Arad pe anul 2008 
Dl.Moşneag O:-A fost prezentat raportul anual privind starea economică, socială şi de mediu a 
municipiului Arad. Există o singură recomandare din partea Comisiei de Buget. A fost avizat favorabil şi 
supun proiectul votului dumneavoastră.  
Cine este pentru? Da, de fapt, este un raport! 
Dl.primar:-Da, da s-a supus ca şi ordine de zi, nu la vot, că vreau să fac referire la raport. Acest raport a 
fost întocmit în interiorul Primăriei, cu coordonarea domnului Bognar, a doamnei Macra, în calitate de 
administrator public, ca citiy manager. Aveţi acest raport. Vă pot spune că nu poţi să-l realizezi în primele 
luni ale anului pentru că nu ai toate datele. Aşa cum, dacă l-aţi studiat, puteţi constata că nici în acest 
moment nu avem toate datele cu referire la câteva segmente pentru că analiza pe anul 2008, integral, nu s-a 
putut face de structurile respective. În special, este vorba de bilanţurile economice. Mai mult de atât, în 
interior, veţi vedea cele 5 capitole, municipiul Arad cu prezentare generală şi populaţie, apoi situaţia 
economică, unde discutăm despre industrie, societăţi comerciale, zonele industriale, construcţiile, comerţul, 
telecomunicaţiile, piaţa imobiliară, unde există o analiză serioasă a ceea ce s-a întâmplat în anul 2008, 
serviciile financiar-bancare, unde puteţi constata că în municipiul Arad sunt 30 de bănci, lucru care arată 
puterea economică a unei comunităţi, pentru că întotdeauna ea este raportată la numărul de bănci, mai mult 
de atât, Aradul deţine o bancă cu sediul central. În ţară, doar Bucureşti, Cluj, Sibiu şi Arad au o astfel de 
structură. Apoi, comportamentul financiar al populaţiei şi al agenţilor economici. Puteţi constata în interior 
câte credite există, atât la populaţie, cât şi la agenţii economici, ce gen de credite există pe anul 2008. Şi pe 
punctul 10, avem turism. La capitolul 3 avem investiţiile din bugetul Consiliului Local, dumneavoastră le 
cunoaşteţi-ele au reieşit şi din bugetul aprobat în 2008 şi din execuţia bugetară. La punctul 4-starea socială, 
populaţia şi forţa de muncă, asistenţa şi protecţia socială, educaţia şi învăţământul, sănătatea, cultura şi 
mass-media. Puteţi constata că în anul 2008, cu excepţia lunii decembrie, în judeţul Arad şomajul a fost sub 
3%, lucru care face ca municipiul Arad, anul trecut, să aibă un şomaj între 1% şi 2%. Avem, la Capitolul 5, 
după introducere a: „…aerul, deşeuri municipale, spaţiile verzi, colectarea şi evacuarea apelor animale 
abandonate, alimentarea cu apă şi canalizarea menajeră, energia termică, poluarea sonoră şi zgomotul, 
situaţiile investiţiilor de mediu, realizate de către Primărie”-aici, în această prezentare sunt şi lucruri care 
trebuie făcute şi lucruri care au fost făcute şi solicitări pentru a modifica anumite legislaţii, care să permită 
un control mai bun la nivelul deşeurilor, la nivelul rampelor neorganizate. Şi încercăm ca şi anul acesta să 
atingem parametri anului 2008, care au fost nişte parametri foarte înalţi. În interior nu putem să 
demonstrăm creşterea economică pe anul 2008, ea o să apară dincolo de jumătatea anului, dar aşa cum ştiţi, 
în anul 2007 creşterea economică ne-a poziţionat pe locul 2, după judeţul Ilfov şi înaintea Bucureştiului, 
care este pe locul 3. Mulţumesc.  
Dl.Moşneag O:-Mulţumesc. Dau cuvântul şi domnului viceprimar Bognar.  
Dl.Bognar L:-Da. Mulţumesc. Într-adevăr, la elaborarea acestui raport, aşa cum a spus domnul primar, am 
avut anumite probleme vis a vis de colectarea datelor. Având în vedere că anumite date se colectează şi de 
la statistică, pe plan judeţean, de multe ori avem probleme să avem aceste date pe municipiu. Şi vin cu o 
propunere şi vă rog să notaţi în procesul-verbal - propun modificarea legislaţiei, respectiv a legii 
administraţiei publice locale, în sensul ca termenul să fie după depunerea tuturor bilanţurilor economice. 
Atunci vom putea da, într-adevăr, un raport economic asupra localităţii şi cealaltă propunere-să fim 
sprijiniţi în ideea de a elabora statistici pe plan local, respectiv municipiul, probabil, şi oraşele se 
confruntă cu aceleaşi probleme. Mulţumesc.  
Dl.Moşneag O:-Da. Vă mulţumesc. Mai există două informări.  

37 
Informare privind activitatea operatorilor economici de sub autoritatea Consiliului Local al 

Municipiului Arad pentru luna mai şi principalele activităţi pentru luna iunie 2009 
S-a luat la cunoştiinţă. Nu s-au înregistrat întrebări, menţiuni pe această temă.  

38 
Informare  privind deplasarea aleşilor locali în misiuni oficiale. 

S-a luat la cunoştinţă. Nu s-au înregistrat întrebări, menţiuni pe această temă. 
 



 
39 

Diverse 
Dl.Moşneag O:-Fiind şedinţă ordinară, suntem la punctul „Diverse”. Domnule Cristea, aveţi cuvântul.  
Dl.primar:-Doresc eu să fac mai întâi o informare asupra deplasării la  Vicenţa. Aş dori să vă informez 
despre întâlnirea pe care am avut-o ieri, este adevărat, într-o convocare destul de rapidă, pentru că noi cu 
proiectul”Transport urban” am ajuns şi în zona centrală, în zona Pieţei Primăriei. Oamenii noştri de la 
tehnic, chiar au purtat şi ei discuţii cu reprezentanţii revoluţionarilor cu referire la monumentul din faţa 
Primăriei. Noi am încercat pe diferite căi să contactăm şi să transmitem mesajul nostru cu referire la 
monument, pentru că aşa cum să aduceţi aminte, în special acei care aţi fost în mandatul trecut, noi şi în 
anul 2007, când am început proiectul, am abordat Asociaţia Revoluţionarilor pentru a găsi o soluţie pentru 
piaţa din faţa primăriei. Noi, am fost pregătiţi ieri şi am invitat societatea civilă, care, într-o proporţie foarte 
mare şi-a prezentat punctul de vedere cu referire la monument şi care au considerat oportun, în acest 
moment, ori un transfer, ori chiar crearea unui nou monument într-o altă locaţie. Am spus doar într-o mare 
majoritate, pentru că au fost persoane din societatea civilă care au avut alte subiecte la întâlnirea de ieri. 
Noi, administraţia, o să le transmitem o scrisoare celor din asociaţie ca în termen de o săptămână să primim 
un răspuns cu referire la acest monument, spunând şi oferta pe care o avem. Oferta era să începem o 
dezbatere pentru a găsi o altă locaţie. Apoi, după ce găsim o altă locaţie, să dăm drumul la o altă dezbatere, 
un fel de concurs de idei pentru a face un alt monument, dacă se doreşte schimbarea aceluia din faţă. Şi, aşa 
cum spuneau şi chiar revoluţionarii-„populaţia încă nu s-a identificat cu monumentul acesta”. Poate, prin 
urma unor dezbateri sau în urma concursului de idei pentru acel monument, poate, populaţia reuşeşte să se 
identifice cu acest monument. Şi noi, chiar, le-am prezentat una din locaţii. Aşa cum ştiţi, există un studiu 
de fezabilitate pentru modernizarea Parcului Eminescu şi în zonă există chiar un loc bine definit pentru  un 
astfel de monument. În întâlnirea de acolo am realizat că asociaţia a făcut eforturi personale pentru acest 
monument şi, evident, că acei bani pe care dânşii i-au introdus, pentru ei, din punct de vedere material, 
apare ca o pierdere şi le-am spus atunci că o să mă adresez Consiliului, să vedem dacă putem găsi, în 
primul rând, să fim de acord şi după aceea vom căuta o soluţie pentru a despăgubi asociaţia faţă de valoare 
pe care dânşii au investit-o în acest monument. De aceea aş dori de la dumneavoastră un acord şi vom 
vedea formula, un acord, în cazul în care ei doresc să-i despăgubim la valoarea investiţiei, asociaţia, cu 
referire la acceptul dânşilor de a construi noi un monument, mai ales că în acest an se împlinesc 20 de ani 
de la revoluţie şi chiar am putea să ridicăm nivelul acestei manifestări. Deci, dacă doriţi să luaţi cuvântul şi 
apoi, aş supune votului dumneavoastră un acord, ca în momentul în care dânşii doresc, noi să găsim o 
soluţie pentru a-i despăgubi. Da, domnule Cristea. 
Dl.Cristea C:-În primul rând ar trebui, cred că,  schiţat chiar un proiect de hotărâre cu un articol unic sau 
ceva în genul acesta! Dacă votăm, că altfel, nu ştiu ce valoare are votul. Bun. În al doilea rând, vreau să vă 
spun că nu-mi place deloc termenul „a despăgubi” şi nu cred că este formularea corectă. Mai degrabă noi 
avem un obiect de mobilier urban, care nu este în proprietatea noastră şi pe care dorim să-l trecem în 
proprietatea publică sau privată a municipiului şi-l achiziţionăm de la această asociaţie. Acesta trebuie să 
fie termenul juridic, că despăgubiri, nu ştiu pe ce bază dăm despăgubiri! 
Dl.primar:-De acord.  
Dl.Cristea C:-Deci, rog un pic de atenţie la formularea acestui aviz pe care îl dăm acum. „Despăgubire” 
sună cu totul altcumva. Mulţumesc. 
Dl.Moşneag O:-„Despăgubire” a fost mai pe înţelesul tuturor, mai larg! Bun. De acord. Aşadar, vă supun 
votului această cerere, un vot de principiu, bineînţeles.  

Cine este pentru? 
Unanimitate-20 consilieri prezenţi. 

Dl.Moşneag O:-Da. Vă mulţumesc. Domnule Cristea, vă rog! 
1 

Dl.Cristea C:-Domnule preşedinte, domnule primar, dragi colegi, în ultima şedinţă am aprobat alocarea 
unei sume însemnate pentru un eveniment, un eveniment, care am fost de acord cu toţii că trebuie să-l 
marcăm în municipiul Arad. Sigur, în momentul în care am votat, am ştiut dă domnul Prim Ministru Boc va 
veni la Arad, în campanie electorală, dar am zis că este mai importantă prezenţa Primului Ministru decât 
nuanţele electorale aferente. Pot să vă spun că am notat în cunoştinţă de cauză pentru acest proiect. Însă, 
după derularea evenimentului, am constatat că ni s-a cerut să votăm un eveniment şi cu banii pe care noi i-
am aprobat din bugetul public, s-a desfăşurat alt eveniment. Deci, noi am aprobat desfăşurarea 



evenimentului „90 de ani de administraţie românească în Arad”, când acolo, am asistat la evenimentul „90 
de ani de administraţie în Arad”. Nu mă raliez părerii din presă, cum că a ar fi fost vorba de un aspect de 
incultură sau de neglijenţă, cred că a fost un gest voit, aş spune de-a dreptul grobian şi cer sesizarea Curţii 
de Conturi în acest, fac un apel public, să vină să sesizeze, pentru că banii aprobaţi pentru un anumit 
eveniment au fost folosiţi pentru un alt eveniment. Mulţumesc. 
Dl.primar:-Ne puteţi spune şi ce eveniment a fost în plus?  
Dl.Cristea C:-Deci, vă repet, nu aţi fost atent! Noi am aprobat „participarea la evenimentul 90 de 
administraţie românească în Arad”,  s-a votat cu două mâini aici, s-a votat în unanimitate şi s-a derulat 
evenimentul „90 de ani de administraţie în Arad”. Este cu totul altceva. Aşa ceva n-aşi fi votat , să ştiţi! 
Dl.primar:-N-am înţeles! Da. Nu-mi dau seama! Bine!  
Dl.Cristea C:-Este o jignire la adresa cetăţenilor Aradului, în primul rând, a celor români şi de toate 
culturile, confesiunile şi etniile. Mulţumesc.  
Dl.Moşneag O:-Aici, îmi pare rău, dar dacă aţi fi participat, aţi fi văzut, nu cred că a fost adusă nici o 
ofensă locuitorilor Aradului. Vă înţeleg poziţia, dar eu cred că toate lucrurile au o limită. Dacă aţi fi…. 
Dl.Cristea C:-Aţi cerut să votăm un lucru şi aţi făcut altceva! Mulţumesc! Asta este tot! 
Dl.Moşneag O:-Îmi daţi voie? Domnule Cristea, v-am ascultat! Dacă aţi fi participat şi a doua zi la 
întrunirea tuturor prefecţilor, care au fost după revoluţie, pentru că ceilalţi de dinainte, a fost perioada 
comunistă, nu era cazul, iar ceilalţi nu sunt în viaţă, aţi fi înţeles! Şi dezbaterea cu domnul istoric Bolovan, 
aţi fi înţeles subiectul! Deci, era clar, în discuţie, administrarea românească. 
Dl.primar:-Da. Eu nu am înţeles nici acum, dar nu contează, este mai puţin important, Domnule Cristea, 
este mai puţin important dacă înţeleg eu sau nu! Eu chiar am vrut să evit şi nu cred că aţi văzut un om 
politic, nu cred că aţi văzut un mesaj politic, noi am invitat pe toţi consilierii, am invitat funcţiile 
deconcentrate, logic, aşa cum se invită la toate evenimentele. Au fost invitaţi toţi prefecţii şi ştiţi că înainte 
prefecţii aveau culori politice. Eu sunt, în schimb, foarte bucuros că municipiul Arad a fructificat prezenţa 
Premierului României şi astăzi, aţi văzut, la rectificare, am avut 30 de miliarde, încă 20 de miliarde, primiţi 
pentru extinderea modernizării la reţeaua de termoficare. Aradul n-a mai avut un premier din 2001 sau 
2002, când a fost Adrian Năstase într-o vizită oficială, ceea ce pentru noi a fost un lucru bun. Tot la 
întâlnirea respectivă am prezentat situaţia de la CET şi imediat, săptămâna următoare, cu sprijinul 
Ministrului Economiei, se începe aprovizionarea de cărbune. Am prezentat situaţia proiectelor din fonduri 
structurale, s-a deblocat un punct-Direcţia Tehnică, începe procedura de licitaţie pentru consultant. Eu cred 
că dacă avem un eveniment şi la acest eveniment ne răspund miniştrii şi premierul, avem şi abilitatea şi, şi 
înţelegem să folosim acest eveniment şi în interesul comunităţii, nu numai în interesul manifestării. Şi atât 
primarul cât şi preşedintele Consiliului Judeţean prezenta toate proiectele mari, la care am cerut sprijin şi 
mă bucur că imediat, în termen de o săptămână de zile, am primit acest sprijin. Le-am şi cerut şi nu cred că 
aşi văzut vreun discurs politic la cei doi oameni care au vorbit-Premierul şi Preşedinta Camerei Deputaţilor. 
Nu cred că, cu excepţia arădenilor, aţi văzut ca invitaţi pe scenă pe cineva. Am invitat: consilieri locali, 
consilieri judeţeni, prefecţi, subprefecţi, parlamentari, parlamentari europeni şi reprezentanţii Guvernului. 
Iar cele trei discursuri: al meu, al premierului, pentru că fiind premierul aici şi Preşedintele Camerei 
Deputaţilor, Prefectul nu mai trebuia să transmită un mesaj. Nu cred că aţi auzit vreo politizare. Eu, chiar aş 
dori ca această manifestare să o repetăm, să spunem, an de an, cu o altă dimensiune, pentru că nu mai este o 
cifră aşa de fixă şi să discutăm în continuare despre administraţie. Pot să vă spun că am prezentat, în acea 
întâlnire, echipei guvernamentale, regulamentul, care se află la primar, în acea mică expoziţie, 
Regulamentul Administraţiei din 1934, pentru că, ştiţi, se discută despre centralizare şi le-am arătat că  în 
1934 exista descentralizare mult mai mare decât ea este propusă acum. Şi alte şi alte lucruri, care trebuie să 
meargă mai departe din punct de vedere al administraţiei. Şi cred că în fiecare an ar trebui ca în acea zi să 
avem dezbatere despre administraţie. Pentru că modelele administraţiilor locale din diferite ţări trebuie bine 
studiate şi dacă avem abilităţile de a legifera pe plan local şi noi trebuie să intrăm să legiferăm foarte multe 
lucruri. Înainte de a intra în şedinţă, în comisie, în Comisia Consultativă, discutam cu consilierii şi cu 
domnul viceprimar modul în care noi trebuie să legiferăm anumite sectoare din municipiu, lucru care îl poţi 
găsi ca şi modele în administraţiile celorlalte ţări sau chiar în unele administraţii din oraşele din România. 
De aceea, eu cred că manifestarea chiar a fost ţinută la o distanţă optimă de fenomenul politic. Nu am 
văzut, ca şi în alte oraşe, la astfel de manifestări, nici tricouri portocalii, nici tricouri roşii, nici tricouri 
galbene. Eu am vorbit cu cele trei partide, să spunem, mai importante şi toate au respectat dorinţa de a nu 
politiza. A fost şi Secretarul de Stat, Preşedintele PSD-ului la această manifestare şi m-am bucurat că nici 
un partid politic, cu excepţia domnului Popescu, care a declarat, înainte de eveniment şi după aceea trebuia 



să declare şi după eveniment, concepţiile dânsului, nimeni nu a spus că noi am întreprins o acţiune politică. 
Noi, dacă am putea să invităm cât mai mulţi reprezentanţi guvernamentali în Arad, credeţi-mă, aş milita cu 
mare plăcere pentru asta! Şi sperăm, acum, la  TRANSPORT-AR să avem vizita altor personalităţi, pentru 
că, aşa cum am mai informat şi în mass-media, centura, în regim de autostradă, a municipiului Arad este 
deja într-o derulare pozitivă. Am ajuns la nivelul la care Direcţia Tehnică a dat avizul, a dat avizul sau 
urmează? Da. A dat avizul pentru a începe procedura de organizare de şantier. Şi acele sensuri giratorii, pe 
unde se intră, am dat avizul pentru circulaţia materialelor de construcţii, care să nu afecteze municipiul 
Arad. Am luat legătura cu Autoritatea Aeronautică pentru balizaj şi cu Cetru de Dirijare a Zborurilor pentru 
ILS. Deci, suntem interesaţi şi aşteptăm reprezentanţi de la Ministerul Transporturilor la acest eveniment, 
ca să purtăm şi în continuare discuţiile din punct de vedere al proiectelor noastre. Eu cred că nu trebuie să 
avem atitudinea de a respinge Guvernarea Românească. Şi, chiar avem nevoie de finanţele de la 
Guvernarea  Românească.  
Dl.Moşneag O:-Da. Mulţumesc.  
Dl.Cristea C:-Totuşi, dacă-mi permiteţi o concluzie? 
Dl.Moşneag O:-Da, vă rog! 
Dl.Cristea C:-Aţi pus accentul pe un cu totul alt aspect. Eu m-am referit la faptul că am fost chemat să 
votăm un proiect, adică la finanţarea unei acţiuni şi s-a făcut altă acţiune. Simplu! Cred că toată lumea a 
înţeles! 
Dl.Moşneag O:-Mulţumesc. Mai doreşte cineva să ia cuvântul? Domnule Biringer, vă rog! 
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Dl.Biringer C:-Citeam raportul de activitate sau realizările agenţilor economici de sub autoritatea 
Consiliului Local şi observ aici la punctul 9, la SC TOP SA, printre activitatea desfăşurată „decolmatarea 
căminelor şi a canalelor de scurgere a apelor pluviale în toate pieţele SC TOP SA”. Azi dimineaţă, după ce 
s-a oprit ploaia, am fost întâmplător în Piaţa Mihai Viteazul şi apa băltea, efectiv, nu se scurgea, mai ales în 
zona de trecere către sectorul de flori dinspre sectorul de legumicultură. Deci, nu ştiu de ce ni se dau nişte 
rapoarte, care, câteodată,  nu sunt realizate decât pe hârtie. Sper că la ora aceasta s-a remediat problema! 
Dl.Moşneag O:-Deficienţe de colmatare. 
Dl.Biringer B:-Atât. Mulţumesc! 
Dl.Moşneag O:-Mai doreşte cineva? Domnule Tabuia, vă rog! 
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Dl.Tabuia Ş:-Printre documentele pe care le găsim pe birou se află şi un mic raport al Regiei de Drumuri 
Municipale, ni se raportează câteva lucrări efectuate pe luna aprilie. Mă refer la faptul că azi dimineaţă, 
trecând prin oraş, pe strada Pădurii, am observat acolo utilaje la lucru, la reparaţii de carosabil, probabil că 
au fost cei de la Drumuri Municipale, nu sunt sigur de asta! Da. Indiferent de unde au fost, au fost pe banii 
arădenilor. Vreau să vă spun că în această perioadă de secetă, în care au fost zile nenumărate, fără pic de 
ploaie, tocmai acum când a plouat şi când carosabilul băltea de apă, şi-au găsit drumarii vreme să aştearnă 
covorul de asfalt! Păi, acela, să mă iertaţi, după ce pleacă ei de acolo, îl mătură vântul! Este o bătaie de joc 
asupra banului cetăţenesc! Este o bătaie de joc la adresa arădenilor! Noi nu avem, în primărie, oameni care 
să urmărească felul în care se lucrează,  calitatea lucrărilor? Şi să-i oprească, pur şi simplu, atunci când fac 
aşa ceva! Suflau apa cu un fel de şpriţ, cu care stropesc împotriva ţânţarilor, cu fel de fel de fungicide. 
Vreau să vă mai spun că atunci când avem întâlniri cu cetăţenii, contacte întâmplătoare sau programate, în 
Bujac, de pildă, se plâng mereu de faptul că acei constructori care lucrează la carosabile sau la alte lucrări 
de infrastructură, lasă în urma lor dezastru. În sensul că îşi lasă materiale, lasă neorânduială, lasă lucrări 
neterminate, nefinisate, lucruri neluate! Aducem la cunoştinţa conducerii Primăriei aceste aspecte, pentru a 
avea în vedere ca atunci când se lucrează în municipiul Arad, la drumuri, la carosabile, să fie urmăriţi 
controlaţi şi chiar sancţionaţi, dacă nu-şi îndeplinesc în mod corect îndatoririle. Vă mulţumesc.  
Dl.Moşneag O:-Doresc să închei şedinţa, dar înainte, să vă anunţ că în data de 3 iunie, va avea loc 
festivitatea de învestire a membrilor Consiliului Local al Tinerilor din Arad şi ar fi frumos din partea 
noastră să participăm cât mai mulţi. Să le acordăm şi lor importanţa cuvenită. 
Şi, o ultimă dorinţă , mai veche, de-a mea,  
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Dl.Moşneag O:-Poate reuşim, pentru cei care se deplasează cu bicicletele pe anumite artere, mai ales în 
zonele unde sunt trotuarele largi, foarte largi, să delimităm o bandă pentru biciclişti. Vine sezonul bun şi 
pentru ei! 
 



 Vă mulţumesc. Şi cu acestea, am încheiat şedinţa! O zi bună. 
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